上海坑大市大规划 2020 总第155期 全管 上海市规划和自然资源局 主办 上海市城市规划设计研究院 中国科技核心期刊 RCCSE中国核心学术期刊

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW 精心规划 惠泽千秋

《中国学术期刊网络出版总库》全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 《中国核心期刊(遴选)数据库》全文收录 美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题: 老年友好社区



⊞上海城市规划

2020年第6期 总第155期





老年友好社区

- 1 老年友好社区的评价体系研究 于一凡 朱霏飏 贾淑颖 郭禹婷 胡玉婷
- 7 中国大城市保障房住区的"适老性"及其空间优化研究——以武汉市为例 赵 捷 李志刚
- 15 营造良好社交氛围的老年友好型社区室外环境设计研究——以北京某社区的持续跟踪调研为例 周燕珉 王春彧
- 22 基于行为差异性的社区公共空间适老化调查研究——以大连市为例 周 博 刘石磊 申 威
- 30 社区可步行性对老年人地方依恋及就地养老意愿影响研究——以哈尔滨市香坊老工业区为例 董 慰 娄健坤 董 禹
- 36 老年友好型住区构建中面临的挑战与思考——基于《住宅设计规范》局部修订研究工作 王 羽 尚婷婷 赫 宸 王祎然
- 42 英国老年友好城市建设经验 姜 颖 关家印 董 华
- 48 基于乡村旅居养老的苏南乡村适老问题及其对策研究 潘斌 何君毅 黄林杰 石娟

规划笔谈 :

55 "浦东开发开放30周年回顾与展望" 规划笔谈 本刊编辑部

城市研究

- 64 2004—2019年上海新增工业用地时空分布与成因分析 罗智丰 宋小冬
- 70 城市产业链和创新链融合发展与规划策略研究——以杭州市为例 汪明峰 宁越敏 康江江 赵玉萍
- 79 上海城市色彩的空间特征初探 沈璐
- 85 共享单车出行的建成环境影响机制——以上海市为例 严亚磊 于 涛 沈丽珍
- 92 上海虹桥经济技术开发区的发展回溯与未来转型探讨 李书音 王 剑 周晓娟
- 99 基于绩效的公共服务设施规划实施评估方法研究——以济南市为例 潘 鑫

城市安全

- 105 综合防灾规划中多灾种风险评估技术研究 夏陈红 王 威 马东辉 苏经宇
- 112 面向实施指引的应急避难场所建设规划方法探讨——以上海市长宁区为例
- 117 基于火灾风险评估的城市消防设施选址优化研究——以广东省高州市中心城区为例 徐志标 萧颖莹

交通规划

- 124 资源紧约束背景下超大城市轨道交通车辆基地规划策略——以上海市为例 金 昱 陈 鹏
- 130 上海公交枢纽场站用地标准评估及修订建议 许佳 何洪波

规划信息 : 136

总目次

139 《上海城市规划》2020年总目次(第150—155期)

本刊启事

- 1. 作者投搞不得侵犯他人著作权。
- 2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
- 3. 本刊对来稿保留修改权,对所发文章享有中文专有出版权(含数字出版权),请勿一稿多投。如有异议,请事先声明。
- 4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载、必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
- 5. 限于人力和物力,来稿一律不退,敬请作者自留底稿。
- 6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题,请与印刷厂联系。

出版日期: 2020年12月

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW

2020 Vol.6 Total Vol.155





Contents

AGE-FRIENDLY COMMUNITY

- 1 Research on the Assessment of Age-friendly Community YU Yifan, ZHU Feiyang, JIA Shuying, GUO Yuting, HU Yuting
- 7 Study on the "Elderly Friendly" Living Environment of Large-scale Affordable Housing Estates and Its Spatial Optimization: A Case Study of Wuhan ZHAO Jie, LI Zhigang
- 15 Research on Exterior Environmental Design with Good Social Atmosphere of Elderly-friendly Communities: A Case Study of a Community in Beijing ZHOU Yanmin, WANG Chunyu
- 22 Research on Age-friendly Community Public Space Based on Behavioral Differences: A Case Study of Dalian ZHOU Bo, LIU Shilei, SHEN Wei
- 30 Impact of Community Walkability on the Elderly's Place Attachment and Willingness to Aging in Place: An Empirical Study of Xiangfang Old Industrial Zone in Harbin DONG Wei, LOU Jiankun, DONG Yu
- 36 Challenges and Suggestions in Building Aging-friendly Communities Based on Partial Amendment and Research of Design Code for Residential Buildings WANG Yu, SHANG Tingting, HE Chen, WANG Yiran
- 42 Towards Age-friendly Cities: UK Practices JIANG Ying, GUAN Jiayin, DONG Hua
- 48 Study on the Problems and Countermeasures of Elderly Care in Southern Jiangsu Province Based on Rural Wellness Tourism PAN Bin, HE Junyi, HUANG Linjie, SHI Juan

PLANNING OPINIONS

55 Retrospect and Prospect of the 30th Anniversary of Pudong's Development and Opening Up Editorial Department of Shanghai Urban Planning Review

URBAN RESEARCH

- 64 The Spatio-temporal Distribution and Formation Mechanism of Newly Increased Industrial Land in Shanghai in 2004-2019 LUO Zhifeng, **SONG Xiaodong**
- 70 Convergence Development of Urban Industry Chains and Innovation Chains: A Case Study of Hangzhou WANG Mingfeng, NING Yuemin, KANG Jiangjiang, ZHAO Yuping
- 79 Research on Spatial Characteristics of Shanghai City Color SHEN Lu
- 85 The Impact Mechanism of Built Environment on Shared Bikes Travel: A Case Study of Shanghai YAN Yalei, YU Tao, SHEN Lizhen
- 92 Discussion on the Development Retrospection and Future Transformation of Shanghai Hongqiao Economic and Technological Development Zone LI Shuyin, WANG Jian, ZHOU Xiaojuan
- 99 Research on Performance-based Evaluation Method of Public Service Facility Planning Implementation: A Case Study of Jinan

URBAN SAFETY

- 105 Research on Multi-hazard Risk Assessment Technology in Comprehensive Disaster Prevention Planning XIA Chenhong, WANG Wei, MA Donghui, SU Jingyu
- 112 Discussion on Construction Planning Method of Emergency Shelter for Implementation Guidance: A Case Study of Changning District in Shanghai SHAO Bei
- 117 Location Optimization of Urban Fire Facilities Based on Fire Risk Assessment: A Case Study of Urban Center in Gaozhou, Guangdong XU Zhibiao, XIAO Yingying

TRANSPORTATION PLANNING

- 124 Strategy of Megacity Rail Transit Vehicle Depots Planning under the Stringent Constraint of Resources: A Case Study of Shanghai JIN Yu, CHEN Peng
- 130 Evaluation and Amendment Suggestion on Land Use Standard for Bus Terminals and Depots XU Jia, HE Hongbo

URBAN PLANNING INFO

136

TOTAL CONTENTS : 139 Total Contents of Shanghai Urban Planning Review 2020 (Series No.150-155)

NOTICE

- 1. The authors shall not infringe copyright.
- 2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated
- 3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
- 4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
- 5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
- 6. For binding and printing issues, please contact the printing house.